
          Protokół  Nr XXIII/16                                   
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 28 lipca 2016r.

XXIII Sesji przewodniczył Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Na Sesji podjęto Uchwały Nr XXIII/272-278/16.

1.Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady powitał wszystkich radnych i gości.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  sali  jest  13  radnych,  co  stanowi  kworum
do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Przewodniczący powołał:
– protokolanta – p.Marię Mierzwa-Owczarek
– sekretarza obrad – p.Grażynę Bortlik
– Komisję  Uchwał  i  Wniosków  –  p.Eugeniusza  Buchalik  i  p.Rajmunda  Gazda. 

Przewodniczącym Komisji został Radny Rajmund Gazda.

Powyższe kandydatury poddano pod głosowanie i przyjęto je przy 13 gł. „za” - jednogłośnie.

2.Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Przewodniczący poinformował o konieczności  wprowadzenia dodatkowego projektu uchwały w 
sprawie nabycia nieruchomości gruntowej, który uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Naczelnik Wydziału Budownictwa, Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami wyjaśnił, że udało 
się wynegocjować z PKP zakup działek przy ul.Fabrycznej, co pozwoli na uregulowanie własności 
na tym terenie, dlatego też proponuje się podjęcie uchwały w tej sprawie.

W wyniku głosowania wniosek dotyczący uzupełnienia porządku obrad o projekt uchwały został 
przyjęty przy 13 gł. „za” – jednogłośnie. 

Przewodniczący poinformował, że dodatkowy  projekt uchwały zostanie rozpatrzony jako ostatni
w punkcie 5. 

3.Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z XXI Sesji Rady 
Miejskiej

Przewodniczący poinformował, że przed Sesją do protokołu nie została zgłoszona żadna uwaga.

4.Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym
Zastępca Burmistrza stwierdziła, że sprawozdania z poszczególnych Wydziałów i Referatów zostały 
radnym dostarczone na piśmie i prosi o zadawanie ewentualnych pytań.
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W odpowiedzi na zadane pytania wyjaśniono, że:
– zawarto umowę na świadczenie usługi oświetleniowej na terenie miasta na okres od lipca 

2016r. do czerwca 2018r.,
– 30 czerwca br. otwarto oferty na projekt skate parku przy ul.Bukowina,
– trwają  prace  w  zakresie  uzyskania  decyzji  o  lokalizacji  inwestycji celu  publicznego  na 

budowę nowego Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych (przygotowywanie 
wniosku wraz z załącznikami),

– na  bieżąco  kontrolowane  są  posesje  dla których  nie  złożono  deklaracji  za  odpady 
komunalne,

– nie było  kolejnych zgłoszeń po interwencji  Straży Miejskiej  odnośnie blokowania drogi 
dojazdowej do PSZOK przez przyjeżdżające do Huty Szkła TIR–y,

– wyczyszczono ciek bez nazwy przy przydomowej oczyszczalni w Zgoniu,
– termin realizacji budowy boiska wielofunkcyjnego w Gardawiacach to 19 sierpnia br., jeśli 

remont nie zostanie do tego czasu wykonany to naliczone zostaną kary umowne, 
– prace przy rozbudowie Szkoły Podstawowej Nr 8 mają potrwać do sierpnia 2017r.,
– planowane przedsięwzięcie  „Modernizacja  stacji  gazowej  redukcyjno – pomiarowej”  ma 

obejmować przebudowę i zastąpienie starego kontenera, po uprzednim uzgodnieniu z RDOŚ 
i sanepidem, 

– zebrane  zostały  wszystkie  materiały  do  wydania  postanowienia  planowanego 
przedsięwzięcia pn. „Ekskluzywna spalarnia zwłok zwierzęcych o niskiej intensywności i 
małej zdolności produkcyjnej”,

– plac zabaw przy ul.Wiosny Ludów został odebrany w terminie, ze względu na intensywne 
opady deszczu opóźnione zostało otwarcie placu.

Radny Aleksander Tabacki zwrócił uwagę na bardzo dobre i sprawne działanie Punktu Selektywnej 
Zbiórki Odpadów Komunalnych przy ul.Szklarskiej.

5. Podjęcie uchwał w sprawie:
- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały, co zamieszczone jest w załączniku Nr 1 do protokołu.

Na posiedzenie przybył Radny Bartłomiej Marek – 14 obecnych osób. 

Uchwała w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej została przyjęta przy 14 gł. „za” 
jednogłośnie. 

- zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2016 rok
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Pani  Skarbnik  omówiła  zaproponowane  przez  Burmistrza  Miasta  zmiany  w  budżecie,  co 
zamieszczone jest w załączniku Nr 2 do protokołu.

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2016 rok została przyjęta przy 14 gł. „za” 
jednogłośnie. 
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- regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów 
zamieszkałych na terenie Miasta Orzesze
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki  Komunalnej,  Budownictwa,  Budżetu  i  Mienia  Gminy.  Przedstawił  protokół  z  dnia 
26.07.2016r.  z  przeprowadzonych  konsultacji  społecznych  w  celu  poznania  opinii  organizacji 
pozarządowych  i  podmiotów,  o  których  mowa  w  art.3  ust.3  ustawy  o  działalności  pożytku 
publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego. Protokół z konsultacji stanowi 
załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 

Kierownik  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  poinformowała,  że  poprzednia  uchwała  w 
sprawie udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym została podjęta w 2005r. i należy 
uaktualnić  zapisy o wszystkie  obowiązujące przepisy.  Powiedziała,  że ta  pomoc materialna jest 
udzielana  w  80%  z  budżetu  państwa  i  20%  z  budżetu  gminy.  Dodała,  że  jest  to  pomoc  dla 
najbiedniejszych  rodzin,  których  kryterium dochodowe  nie  przekracza  514zł  netto  na  jednego 
członka rodziny. Dopowiedziała, że po uchwaleniu regulaminu zostanie o rozwieszony w szkołach 
oraz Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej. 

Radny Eugeniusz  Buchalik zgłosił  następujące  uwagi  dotyczące zapisów regulaminu udzielania 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym, które powinny zostać zweryfikowane:

– zmiana  kryteriów  formy udzielania  stypendium szkolnego,  przepisy  nie  przewidują  np. 
pokrycia kosztów za odzież dla dzieci i młodzieży,

– zmiana trybu i sposobu udzielania stypendium szkolnego, które jest realizowane tylko na 
podstawie faktur  wystawionych podczas  roku szkolnego,  nie  zaś  podczas  wakacji  kiedy 
kupowane są podręczniki i pomoce naukowe dla dzieci i młodzieży,

– zmiana w informowaniu rodziców o wysokości i terminach przelewów transz stypendium 
szkolnego  (informacja  powinna  być  przekazywana  wcześniej,  tak  aby  wydatkowanie 
stypendium szkolnego można było wcześniej zaplanować). 

Pani  Danuta  Piwońska  powiedziała,  że  8  sierpnia  br.  odbędzie  szkolenie  odnośnie  udzielania 
pomocy  materialnej,  w  którym  wezmą  udział  pracownicy  MOPS  i  wtedy  przekazane  zostaną 
wymienione wyżej uwagi radnego.  

Uchwała  w  sprawie  regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla 
uczniów  zamieszkałych  na  terenie  Miasta  Orzesze  została  przyjęta  przy  13  gł.  „za”  i  1  gł.  
„wstrzymującym się”. 

- zaopiniowania zweryfikowanej propozycji planu aglomeracji Orzesze
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta poinformował, że przedstawiany projekt uchwały jest opinią 
do  uchwały  Marszałka  Województwa  Śląskiego.  Wyjaśnił,  że  zmiana  planu  aglomeracji  to 
połączenie  dwóch  dotychczas  istniejących  aglomeracji  w  jedną,  zgodnie  z  tym,  że  w  mieście 
planuje się wybudować jedną nową oczyszczalnię ścieków. Dodał, że z aglomeracji zostały wycięte 
zbiorniki wodne, łąki oraz pastwiska. 

Uchwała w sprawie  zaopiniowania zweryfikowanej propozycji planu aglomeracji Orzesze została 
przyjęta przy 13 gł. „za” i 1 gł. „wstrzymującym się”. 
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- zmiany Uchwały Nr IX/45/07 Rady Miejskiej  Orzesze z dnia 31 maja 2007r. W sprawie 
przystąpienia do Stowarzyszenia Wspierania Samorządności 
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Pani Sekretarz wyjaśniła, że zmiana dotyczy paragrafu 2 uchwały w którym do reprezentowania 
Miasta  Orzesze  w  organach  Stowarzyszenia  upoważnia  się  Burmistrza  Miasta  Orzesze  oraz 
Przewodniczącego Rady Miejskiej Orzesze", bez wymieniana tych osób z imienia i nazwiska.

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/45/07 Rady Miejskiej Orzesze z dnia 31 maja 2007r. W 
sprawie  przystąpienia  do  Stowarzyszenia  Wspierania  Samorządności  została  przyjęta  przy 
14 gł. „za” jednogłośnie.

- rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Orzesze
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Kierownik  Referatu  Ochrony  Środowiska,  Rolnictwa,  Leśnictwa  i  Szkód  Górniczych 
poinformowała, że postępowanie w sprawie zakłócenia stosunków wodnych, na którego przewlekłe 
prowadzenie sprawy wpłynęła skarga, trwa już  od 2011r. Wyjaśniła, że w międzyczasie wydano 4 
decyzje administracyjne, w których na podstawie opinii hydrologicznej stwierdzano, że stosunki 
wodne  nie  zostały  zakłócone.  Dodała,  że  powiatowy  inspektor  nadzoru  budowlanego  oraz 
wojewódzki  inspektor  nadzoru  budowlanego  odmówili  wszczęcia  postępowania  w  tej  sprawie. 
Dopowiedziała, że do Samorządowego Kolegium Odwoławczego wpłynęły 3 skargi od strony z 
czego jedna została  przekazana do rozpatrzenia przez Radę Miejską.  Wyjaśniła,  że  pozostałe  2 
skargi SKO uznało za bezzasadne. 

Uchwała  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  Burmistrza  Miasta  Orzesze  została  przyjęta  przy 
13 gł. „za” i 1 gł. „wstrzymującym się”. 

- nabycia nieruchomości gruntowej
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Uchwała  w  sprawie  nabycia  nieruchomości  gruntowej  została  przyjęta  przy  14  gł.  „za” 
jednogłośnie. 

6.  Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  działających  przy  Radzie  Miejskiej  za  I  półrocze 
2016r. 
Sprawozdania zostały poddane pod oddzielane głosowanie.
W wyniku głosowania sprawozdanie:

• Komisji  Rewizyjnej  za  I  półrocze  2016  roku  zostało  przyjęte  przy  14  gł.  „za”  – 
jednogłośnie,

• Komisji  Gospodarki  Komunalnej,  Budownictwa,  Budżetu i  Mienia Gminy  za I  półrocze 
2016 roku zostało przyjęte przy 14 gł. „za” – jednogłośnie,

• Komisji Kultury, Oświaty,  Turystyki, Rekreacji i  Sportu za I półrocze 2016 roku zostało 
przyjęte przy 14 gł. „za” – jednogłośnie.
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7. Interpelacje i odpowiedzi na interpelacje
Przewodniczący poinformował, że wpłynęły odpowiedzi do interpelacji:

– Radnych Piotra Szola i Janusza Zgoł odnośnie podtopień przy ul.Palowickiej 2 w Orzeszu 
Woszczycach,

– Radnego Piotra Szola w sprawie naprawienia nawierzchni ul.Leśnej w Orzeszu. 

Radny  Eugeniusz  Buchalik  złożył  interpelację  ustną  w  sprawie  chodników  na  drogach 
powiatowych.  Poprosił  o  udzielenie  odpowiedzi  dlaczego  przy  budowie  niektórych  chodników 
budowane są również podjazdy do posesji mieszkańców, zaś przy budowie innych tych podjazdów 
się nie buduje. Stwierdził, że zasady budowy chodników powinny być jasno określone, zaś remonty 
wykonywane według określonych standardów. 

Naczelnik  Wydziału  Komunalnego  poinformował,  że  trzeba  będzie  wystąpić  do  Starostwa 
Powiatowego o udzielenie odpowiedzi w tej sprawie. 

8. Zapytania i wolne wnioski
1/ /Radni zgłosili następujące problemy:

• zalegające betonowe podkłady przy stacji PKP Miasto, które należałoby usunąć, 
• zarastające trawy przy stacji PKP Miasto i stacji gazowej przy ul.Wiosny Ludów oraz na 

chodnikach miejskich,
• niedziałające światła przy przejeździe kolejowym na ul.Waryńskiego.

W odpowiedzi na zadane pytania wyjaśniono, że:
• nie  znany  jest  jeszcze  dokładny  termin,  kiedy  Powiat  wejdzie  z  robotami  przy 

ul.Waryńskiego (wykaszanie rowu i melioracja),
• oczekuje się na projekt budowlany w sprawie oświetlenia ul.Górnej i przejścia w stronę 

ul.Gliwickiej.

2/ Radny Piotr Szola poprosił, aby po wpłynięciu do Urzędu projektu planu ruchu KWK Bolesław 
Śmiały radni mogli się z nim zapoznać przed wydaniem opinii przez Burmistrza Miasta. Zauważył,  
że  dobrze  byłoby  ze  szczegółami   planu  wydobycia  kopalni  zapoznać  również  mieszkańców. 
Zwrócił uwagę, że na planowanym terenie wydobycia niedawno budowana była kanalizacja. 

Przewodniczący poinformował, że w lipcu odbyło się spotkanie mieszkańców z przedstawicielami 
kopalni  na  którym  przedstawiano  planowany  teren  wydobycia  węgla.  Przedstawił  wniosek 
obywatelski  mieszkańca  w sprawie  przewidywanej  eksploatacji  górniczej  w Orzeszu w rejonie 
osiedla 25-lecia prowadzonej przez Kopalnię Bolesław Śmiały, co zamieszczone  jest w załączniku 
Nr 4 do protokołu. Poinformował, że drogą elektroniczną do Biura Rady Miejskiej wpłynęło pismo 
Kopalni Bolesław Śmiały dotyczące uwag do artykułu w Gazecie Orzeskiej z lipca 2016r., w której  
zostało  opisane  wymienione  wyżej  spotkanie.   Pismo  stanowi  załącznik  Nr  5  do  niniejszego 
protokołu. 

3/ Przewodniczący przedstawił:
• pismo mieszkańców w sprawie uchwały Rady Miejskiej w Orzeszu nr XXII/268/16 z dnia 

27  czerwca  2016  roku.  Wyjaśnił,  że  uchwała  dotyczy  nadania  nazwy  bocznej  ulicy 
Kilińskiego  -  ul.Rumiankowa  i  mieszkańcy  proszą  o  uchylenie  tej  uchwały  z  powodu 
sporych wydatków finansowych związanych z wymianą wszystkich dokumentów. 
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Pan Maciej Bany omówił procedurę porządkowania nazewnictwa ulic i numeracji na terenie miasta. 
Wyjaśnił, że właściciele posesji znajdujących się przy ulicy, której nazwa jest zmieniana nie zostali 
wcześniej poinformowani, ponieważ jest to droga prywatna, której właściciel wystąpił o nadanie 
nazwy. 

Radni zauważyli, że należy porządkować numerację i nazewnictwo ulic, tak aby każda boczna ulica 
miała swoją nazwę, co pomogłoby również w lepszej komunikacji w mieście. 
 
Radni  Bartłomiej  Marek  i  Damian  Mrowiec  stwierdzili,  że  należałoby  wcześniej  informować 
mieszkańców o planowanych zmianach w nazewnictwie ulic.

Pan  Maciej  Bany  poinformował,  że  każdorazowo  przed  zmianą  nazwy  ulicy  wysyłane  są 
informacje do radnych i sołtysów.

Po wysłuchaniu  Naczelnika  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek „kto jest  za pozostawieniem w mocy uchwały 
nr  XXII/268/16, co zostało przegłosowane przy 14 gł. „za” jednogłośnie.  
Pismo stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu. 

• zawiadomienia  o  przystąpieniu  do  opracowania  miejscowych  planów zagospodarowania 
przestrzennego  dla  terenów  położonych  w  Orzeszu:  w  obrębie  Gardawice  (zmiany 
obszarowe) i w sołectwie Zawada (Urbasówka), co zamieszczone jest w załącznikach Nr 7 i 
8 do protokołu,

• wniosek o przyznanie dotacji 100% dla domowego przedszkola. Poinformował, że wniosek 
zostanie  przekazany  do  Komisji  Kultury,  Oświaty,  Turystyki,  Rekreacji  i  Sportu  celem 
rozpatrzenia, 

• terminy obchodów Dnia Strażaka w Orzeszu
- 4 września br. OSP Gardawice będzie świętować 140 lat powołania jednostki,
-  10  września  br.  w  OSP Jaśkowice  odbędzie  się  oddanie  do  użytku  wyremontowanej 
strażnicy. 

4/ Radny Eugeniusz Szala podziękował Pani Zastępcy Burmistrza za pomoc w załatwieniu sprawy 
rozbiórki budynku przy SP4 oraz rozmowach w sprawie bankomatu w Jaśkowicach. 

5/ Radni dyskutowali na temat artykułów zamieszczanych w Gazecie Orzeskiej.

Radny Damian Mrowiec zapytał dlaczego w Gazecie Orzeskiej nie pojawiają się już artykuły na 
temat historii Orzesza. 

Redaktor Gazety Orzeskiej  powiedziała, że autor artykułów poprosił o wynagrodzenie za swoją 
pracę,  dlatego  współpraca  nie  jest  kontynuowana.  Zobowiązała  się  do  ponownej  rozmowy  z 
autorem artykułów o historii Orzesza w sprawie wysokości honorarium za teksty. Zwróciła uwagę, 
że co miesiąc wszystkie artykuły są okrajane ze względu na brak miejsca w gazecie. 
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9.Zamknięcie Sesji

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął
XXIII Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie. 

Sesja trwała od godz. 14,30 do godz. 16,20.

Przewodniczący
     Protokołowała  Rady Miejskiej

mgr Maria Mierzwa-Owczarek                       mgr inż. Jan Mach

Radni obecni na Sesji:

1. Bańczyk Józef 
2. Bortlik Grażyna 
3. Buchalik Eugeniusz 
4. Gazda Rajmund 
5. Mach Jan 
6. Marek Bartłomiej 
7. Matuszczyk Grażyna
8. Mrowiec Damian
9. Potysz Teresa 
10. Spendel Jan 
11. Szala Eugeniusz
12. Szola Piotr 
13. Tabacki Aleksander
14. Zgoł Janusz 

Radni nieobecni:

– Kiecka Damian

W Sesji wzięli również udział:

− p.Sylwia Krawczyk - Z-ca Burmistrza Miasta
− p.Iwona Burszka      - Skarbnik Miasta
− p.Jolanta Szubert                 -            Sekretarz Miasta
− p.Danuta Piwońska - Kierownik MOPS
− p.Wiesław Klar - Kierownik ZGKiM
− p.Benedykt Kurcok - Naczelnik Wydziału UM
− p.Marek Bem - Naczelnik Wydziału UM
− p.Maciej Bany                     -            Naczelnik Wydziału UM
− p.Teresa Macioszek - Kierownik Referatu UM
− p.Tomasz Szier                    -            Kierownik Referatu UM
− p.Sonia Janecka                   -            Kierownik Referatu UM
− p.Marzena Nowak               -            Kierownik Biura UM
− p.Barbara Petniakowska      -            Komendant SM
− Radca Prawny
− Redaktor Gazety Orzeskiej

Orzesze, dnia 09.08.2016r. 
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